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INTERJÚ 
Bárdosi Gyuláné közel 
harmincöt évig dolgozott 
a csokoládégyárban. Visz-
szaemlékezve elmondta, 
hogy élete egyik legszebb 
szakasza volt. A mártó-
osztályon dolgozókkal 
egy nagy családot alkot-
tak. A vele készített inter-
jú a 9. oldalon olvasható.

Szerkesztőségünk meghívást kapott a 100 éves születésnapját ünneplő 
szerencsi Nestlé gyárban. Cikkünk a 10-11. oldalon.

SZENZÁCIÓ 
Szerencsre látogat a finn 
Mikulás. Joulupukki a Szi-
get Alapítvány, a Nestlé 
Hungária és a szerencsi 
Kisgép- és Fénycentrum 
vendégeként december 
6-án érkezik a Világörök-
ségi Kapuzatnál lévő ren-
dezvénytérre. A cikk a 3. 
oldalon olvasható.



A megjelenteket Rozgonyi István köszöntötte, aki 
beszédében a 15 évvel ezelőtti eseményeket idézte 
fel, amikor a Grapoila cégcsoport üzlettársává vált. 
Beszédében elhangzott, hogy az akkor felállított 
célkitűzések sikerültek és a legfontosabb az, hogy 
a cég magyar tulajdonban van, hazai alapanyagot 
használnak fel és a gyártás is az országon belül tör-
ténik. 
Pinczés Marianna, ügyvezető beszédében elmond-
ta, hogy fontosnak tartják a környezettudatos „ze-
ro waste” technológiát, hiszen a gyártás során 
egyáltalán nem keletkezik felhasználatlan mellék-
termék. A beérkező alapanyag minden része fel-
dolgozásra kerül, abból értékes élelmiszer, termé-
szetes kozmetikum vagy takarmány készül.  
Az ügyvezető hangsúlyozta, az új üzemcsarnok 
építésével bővült a gyártókapacitás, ráadásul más 
gyümölcsöket is fogadnak, nem csak a régió borá-
szatainak melléktermékét. A cég termékpalettája 
is változatosabb lesz és további tizenkét embernek 
adnak biztos megélhetést. Kiemelte, hogy a pró-
batermelés sikeres volt, az új üzemcsarnok decem-
ber 1-jén kezdi meg működését. 
Koncz Zsófia, a térség országgyűlési képviselője, 
miniszterhelyettes beszédében elmondta, a helyi 
borászoknak ez egy jó lehetőség, hogy megvál-
janak pl. a szőlőtörkölytől, annak pedig különö-
sen örül, hogy a cégcsoport folyamatosan fejlő-
dik. Koncz Zsófia hangsúlyozta az a célja, hogy 

az országban épülő tudásközpontokból – Bala-
tonfüreden már átadták 2021-ben – a másik Sze-
rencsen legyen. Az országgyűlési képviselő sze-
rint városunk ideális helyszín lenne, hiszen a du-
ális képzés mellett a régióban olyan cégek, vál-
lalkozások és iskolák állnak a rendelkezésre, akik-
kel a jövőben együttműködve a tudásközpont si-
keres lehet. 
Nyiri Tibor, Szerencs polgármestere szerint napja-
inkban felértékelődik a környezetbarát termelés, hi-

szen a világ változóban van. A városvezető a „zero 
waste” technológia mellett kiemelte az „upcycling-
ot”. A folyamat lényege, hogy az ipari, igen nagy 
energiaigényes folyamatokat elkerülve, a keletkező 
hulladékokból nagyobb értéket képviselő másik 
terméket állítanak elő. A városvezető szerint a Gra-
poila csoport által készített és forgalmazott cikkek 
remek példák arra, hogyan lehet a környék más 
vállalkozásaival összefogva környezetbarát módon 
értéket és munkahelyeket teremteni.

2017-ben a szerencsi rendelőintézet beadta a 
több, mint 200 millió forint értékű eszköz be-
szerzésére vonatkozó pályázatát. Sajnos, több-
ször is elutasították a forráshiány miatt. A pro-
jekt kedvező elbírálása csak 2022 januárjában 
történt meg, majd hosszú közbeszerzési eljárás 
következett, melynek eredményeként az elmúlt 
időszakban végre megérkezett és beszerelték a 

korszerű képalkotó diagnosztikai eszközt a már 
korábban kialakított helyiségbe. Ez a gép ha-
marosan a gyógyítás szolgálatába állhat Sze-
rencsen. 
A fenti cikk először a MUNIPOLIS okostelefon 
alkalmazásban jelent meg. Ne maradjon le Ön 
sem a legfrissebb hírekről. Regisztráljon még 
ma! Bővebb információk a hátlapon.

Végre megérkezett november 11-én a Szántó J. Endre Egyesített Szociális és 
Egészségügyi Intézethez (ESZEI) a komputertomográf (CT).
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Megérkezett a várva várt orvosi berendezés.

Ünnepélyes keretek között október 
27-én átadták Szerencsen a Slopmax 
Kft. Gyümölcsfeldolgozó- és Aszal-
ványüzemét. A Vidékfejlesztési Prog-
ram (VP) keretében több, mint 300 
millió forintból megvalósult projekt 
a természet javainak vegyszermen-
tes tartósításával az egészség védel-
mét szolgálja.

MUNKAHELYEK ÉS ÉRTÉKTEREMTÉS

Az új üzemcsarnok.

Valószínűleg ismerős Bátori István neve olvasóink 
számára, akinek kertjében évről évre nagy zöldsé-
gek teremnek. „Az idén egy petrezselyem nőtt ha-
talmasra, sajnos csak egy darab, viszont a karalá-
béimból közel 100 darab hozta meg a természet 
ajándékát. Érdekes megfigyelni az alakjukat”  
– mondta el Bátori István szerkesztőségünknek.

Bátori István a szerencsi lakosnál ismét 
hatalmas zöldségek teremtek.

ÓRIÁS PETREZSELYEM TERMETT
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Joulupukki a Sziget Alapítvány, a Nestlé 
Hungária és a szerencsi Kisgép- és Fény-
centrum vendégeként 15.40 órakor érkezik 
a Világörökségi Kapuzatnál lévő rendez-
vénytérre, ahol 16.40 óráig ünnepi hangu-
latban kicsik és nagyok találkozhatnak ve-
le. Az internetes felületeken több ettől el-
térő idősáv kering, nyomatékosan felhívjuk 
a figyelmet, hogy az általunk leírt adat a 
helyes. 
Joulupukki Észak-Finnországban, Lappföl-
dön él „Korvatunturi” vidékén, háza a lapp-
földi Rovaniemiben, a sarkkörön (Napapiiri) 
található, ahol az év 365 napján nagy sze-
retettel fogadja az odalátogató gyerekeket. 
Mivel a finn gyermekek számára karácsony 
este a Mikulás hozza az ajándékot, ezért a 
MikulásGyár meghívására eljön Magyaror-
szágra. Hosszas előkészítést és egyeztetést 
követően előszőr látogat az idén Szerencs-
re. Az MTI közleményéből kiderül, hogy a 
finn Mikulás jelen lesz még december 1-jén 
Budapesten, a MikulásGyár nyitóceremóni-
áján és december 6-án ugyanezen a hely-
színen, továbbá december 3-án Sárváron, 

december 4-én Bábolnán és december  
7-én Szombathelyen. 
A finn Mikulás segítői a jóságos, piros ru-
hás manócskák (tonttu), így nem kell félni 
a krampuszoktól és a virgácstól. Joulupuk-
ki hisz abban, hogy 99 év alatt mindannyi-
an gyermekek vagyunk. Azt kéri: „Legyünk 
jók és a karácsonyi béke és szeretet töltse 

be szíveinket! Adakozzunk a rászorulóknak 
és a nélkülözőknek ádventben. Cseleked-
jünk úgy, ahogyan azt szeretnénk, hogy 
velünk is cselekedjenek embertársaink!  
A szervezők kérik, hogy a helyiek gyalogo-
san érkezzenek az esemény helyszínére, 
mert a gépjárművek parkolására korláto-
zott hely áll rendelkezésre.

Az elmúlt időszakban bombaként rob-
bant a hír, miszerint december 6-án a 
finn Mikulás Szerencsre látogat.

SZERENCSRE LÁTOGAT A FINN MIKULÁS

Első alkalommal látogat Szerencsre Joulupukki, a finn Mikulás.

Kretovics István, a szerencsi Kisgép-és Fénycentrum tulajdonosa, a lát-
ványosság készítője, a bemutató szervezője aggregátorról biztosítja a fé-
nyekhez szükséges áramot. 
A rendezvény helyszínén becsületkasszába várják a látogatók adomá-
nyait, amiből a szervező az áramfejlesztő működéséhez szükséges gáz-
olajat vásárolja meg. 
Tervezett nyitvatartás: 
– november 19. (vasárnap) 16-20 óra, 
– november 23-26. (csütörtöktől-vasárnapig) 16-20 óra, 

– november 30 – december 3. (csütörtöktől-vasárnapig) 16 -20 óra, 
– december 4-10. (hétfőtől-vasárnapig) 16-20 óra, 
– december 14-17. (csütörtöktől-vasárnapig) 16-20 óra, 
– december 21-30. (csütörtöktől - a következő hét szombatig) 16-

20 óra, 
– 2024. január 3-7. (szerdától vasárnapig) 16-20 óráig. 
 

További segítőkész felajánlásokat a  
K&H 10400322-50526983-86541019  

számú bankszámlára várják a szervezők,  
akik nyitvatartás változtatásának a jogát  

fenntartják!

Az idén ismét kigyúlnak az ünnep fényei Szerencsen a 
37-es számú főút melletti rendezvénytéren.

KIGYÚLTAK AZ ÜNNEP FÉNYEI
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A Szerencsi Hírek a könyvtáros munkatársakat 
is megkérdezte, hogy azon részleg szemszögé-
ből is legyen beszámoló az elmúlt hónapok ese-
ményeiről. Kérdéseinkre Tamásné Szabó Klára, 
a könyvtár vezetője válaszolt. A művelődési 
központhoz hasonlóan a könyvtár is mozgal-
mas nyarat tudhat maga mögött. „Kollégáim-
mal együtt belevetettük magunkat a munkába. 
Óvodás és általános iskolás csoportoknak hir-
dettünk könyvtári órákat és kézműves foglalko-
zásokat. Ez a vártnál is jobb fogadtatásban ré-
szesült. A gyerekek felváltva érkeztek a helyi ál-
talános iskolákból és óvodából” – mondta Ta-
másné Szabó Klára. Hozzátette, túl azon, hogy 
megismerték a gyermekkönyvtárat, a kézügyes-
ségük és a képzelőerejük is fejlődött, hiszen na-

gyon kreatív feladatokat kaptak. „A nagy siker-
re való tekintettel a gyermekfoglalkozásokat a 
jövőben még nagyobb szintre szeretnénk emel-
ni. Több ötletünk is van, ki kell majd tapasztal-
nunk mit fogadnak be jobban a gyerekek”  
– hangsúlyozta a könyvtáros. A nyáron Erzsé-
bet táborokat szerveztünk, idén már hetedik al-
kalommal. Kétszer huszonhat fős a turnus. 
„Kézműveskedtünk, kirándultunk, sportfoglal-
kozásokat tartottunk, könyvtárat ismertettünk. 
A táborba elsősorban szerencsiek jelentkeztek, 
és inkább az alsó tagozatos korosztályból, ha-
mar betelt a keret. A visszajelzések alapján a 
gyerekek remekül érezték magukat, évről évre 
nagyobb az érdeklődés” – idézte fel Tamásné 
Szabó Klára. 
A tavalyi évben nem tudták megrendezni, de az 
idén júniusban már meghirdették a könyvvá-
sárt. A kötetek között minden fajta kategória 
megtalálható volt, mint például kalandregény, 
fantasy, krimi, szakkönyv, gyermekkönyv stb.  
A könyveket és a folyóiratokat évfolyamonként 
jelképes összegért 200 forintért lehetett meg-
vásárolni. „A befolyt összegből asztali lámpát, 
álló lámpát, továbbá egy szőnyeget vásároltunk 
a gyermekkönyvtárba” – mondta a könyvtáros. 
A fejlett országokban egyre kevesebben olvas-
nak könyvet, így az intézmények látogatottsága 
is csökken. A szerencsi könyvtár negyvenezer-
nél is több kötettel büszkélkedhet, ennek elle-
nére itt is tapasztalható, hogy évről évre folya-
matosan csökken az olvasói létszám. Ez nem 
egyedi eset, az egész világon megfigyelhető je-
lenségről van szó. „Az internet nagy ellenfele a 
könyvtárnak, ha szabad így fogalmaznom, de 
próbáljuk felvenni a versenyt fejlődő technikával 
és igyekszünk közreműködni a gyerekek olva-
sóvá nevelésében” – hangsúlyozta Tamásné 
Szabó Klára. Különböző előre meghirdetett 

programokkal, népszerű könyvekkel próbálják 
becsalogatni az embereket. 
Összességében elmondható, hogy a szerencsi 
idősebb korosztályból a női vonal a romanti-
kust, a férfi a bűnügyit kedveli. A fiatalok részé-
ről nem különül el annyira a két nem, náluk a 
fantasy és azon könyvek a nyerők, amikből film 
is készült. „Igyekszünk lépés tartani a fiatalság-
gal és az új igényekkel. Folyamatosan figyeljük 
a különböző internetes felületeken az eladási 
toplistákat, kritikákat. Havonta ötven új kötetet 
vásárolunk, megbeszéljük kinek, kiknek a mű-
vét, műveit vesézzük ki és tulajdonképpen egy 
beszélgetős formába öntve mondhatja el bárki 
a véleményét, legyen az pozitív, avagy negatív. 
Ha erre valakinek nincs ideje van egy ún. kíván-
ság listánk amire bárki felírhatja a hőn áhított 
kedvenc kötetét, amit szeretne, ha megvásárol-
nánk” – részletezte a könyvtáros. 
A szerencsi könyvtárról nem mondható el, hogy 
ne tenne meg mindent az olvasóközönségéért. 
„A tagjaink között sok az idős, közülük vannak 
olyanok, akik már nem képesek arra, hogy sze-
mélyesen eljöjjenek. Az ő számukra, ha szüksé-
ges házhoz visszük a kért könyveket. Nekünk 
az első és legfontosabb, hogy olvasóink elége-
dettek legyenek, függetlenül attól, hogy milyen 
korosztályba tartoznak. Sajnos ez a szolgálta-
tásunk még nem kapott elegendő figyelmet, ke-
vesen élnek ezzel a lehetőséggel. Remélem a jö-
vőben ez változni fog” – hangsúlyozta Tamásné 
Szabó Klára. Az utolsó hónapokra is tartalmas 
programokkal várják az olvasókat, amelyeket a 
könyvtár közösségi oldalán folyamatosan köz-
zétesznek. A vezető utolsó gondolatként még 
elmondta, hogy igyekeznek minél aktívabbak 
lenni a különböző internetes felületeken, ahol 
kollégáikkal minden nap könyv, hangoskönyv és 
diafilmajánlóval népszerűsítik szolgáltatásaikat.

Tartalmas programokkal teli nyarat zárt a Szerencsi Művelődési Központ és Könyvtár. Az előző lapszámunkban szó 
esett, hogy előadások, könnyű- és komolyzenei koncertek, táborok, kézműves foglalkozások színesítették a kíná-
latot. Szerkesztőségünknek ezúttal Tamásné Szabó Klára, a könyvtár vezetője (fotónkon) adott átfogó beszámolót 
nyári eseményeiről.

A KÖNYVTÁROSOK SEM UNATKOZTAK
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Nyiri Tibor, Szerencs polgármestere november 
15-én a Tiszáninneni Református Egyházkerület 
(TIREK) Szerencsi Idősek Otthona és a Gyémánt-
kapu Idősek Otthona lakóinak személyesen vitte 
el az utalványokat. A helyi rendelet szerint az el-
látásra azok jogosultak, akik legalább egy esz-
tendeje az intézmények lakói. A polgármester 
egészséget kívánva minden ellátottnak süte-
ménnyel kedveskedett, kifejezve az idősek iránti 
tiszteletét.  
Az önkormányzat tervezi, hogy a jövőben továb-
bi programokat és kezdeményezéseket szervez 
az idősek számára, melyekkel támogatják egész-
ségüket, jólétüket és közösségi részvételüket. 
Nyiri Tibor elmondása szerint az idősek fontos 
részét képezik Szerencs városának színes és 
gazdag társadalmi életének, és az önkormány-
zat elkötelezett abban, hogy minden támogatást 

megadjon számukra. Célja, hogy tovább erősítse 
az idősek bevonását a város életébe, és bizto-
sítsa, hogy mindenki méltósággal és tisztelettel 
élhessen a közösségben. A polgármester hoz-
záfűzte, hogy az időseknek nyújtott támogatás 
és elismerés mindig is fontos prioritás marad a 
város számára. Az ilyen kezdeményezések és 

gesztusok továbbra is részei lesznek az önkor-
mányzat tevékenységének, mivel szeretnék foly-
tatni az idősek iránti megbecsülés és figyelem 
kifejezését Szerencs városában. Az idősek anyagi 
támogatása nem csupán az egyéni jólétükről 
szól, hanem egy teljesebb, kiegyensúlyozottabb 
társadalmi kép kialakításáról is.

Már az október 5-ei idősek világnap-
ját megelőzően értesítette az önkor-
mányzat azoknak a nyugdíjasoknak, 
akik jogosultságuk alapján igényel-
ték az öt darab ezerforintos utal-
ványból álló csomagot, amellyel Sze-
rencs Város Önkormányzata kifejezte 
a szépkorúak iránti megbecsülését.

A polgármester személyesen adta át az idősotthonok megjelent lakóinak.

AZ IDŐSEK IRÁNTI TISZTELET

A Rákóczi-vár színháztermében november 10-én 
megtartott eseményen köszöntötték azokat, 
akik az év minden napján elkötelezett szolgálatot 
nyújtanak. Az értékes munka kiemelkedő fontos-
ságú az egyénnek és a közösségnek. A szociális 
területen dolgozók többek között ott vannak, 

amikor a szegénységben élő emberek méltósága, 
érdekei sérülnek, ha a kórházban a betegség 
mellett más típusú akadályok is felmerülnek.  
A szociális dolgozók munkáját Nyiri Tibor polgár-
mester méltatta, beszédében arra hívta fel a fi-
gyelmet, hogy ez a munka nagy odafigyelést, tü-

relmet, fegyelmet és tiszta szívet igényel, ezért 
soha nem lehetünk eléggé hálásak. Tiszteletét fe-
jezte ki a városban gondozói szolgálatot teljesítő 
embereknek. Kitért arra is, hogy az egyház nagy 
szerepet vállal a terhek megosztásában, hiszen 
évekkel korábban a Tiszáninneni Református 
Egyházkerület (TIREK) átvette az idősek otthona 
fenntartását. Hangsúlyozta, hogy véleménye sze-
rint a városban dolgozók több anyagi gondosko-
dást érdemelnének. A beszédet követően kerül-
tek átadásra az elismerések. 
Elismerő oklevélben részesültek: Vinnai Viktor 
Tamásné (házi segítségnyújtás), Németh Anna 
Erzsébet (támogató szolgálat), Csengő Zoltánné 
(Tiszáninneni Református Egyházkerület Szeren-
csi Idősek Otthona), Ternyik Kitti (Gyémántkapu 
Idősek Otthona), Stevlikné Fehér Orsolya (Szán-
tó J. Endre Egyesített Szociális és Egészségügyi 
Intézet Szociális és Gyermekjóléti Alapszolgál-
tatási Központ). 
Az elismerések átadása után műsort adott a 
Szerencsi Rákóczi Zsigmond Református Két Ta-
nítási Nyelvű Általános Iskola Alapfokú Művé-
szeti Iskola és Óvoda. Elsőként a művészeti is-
kola tanárai mutatták be zenei produkciójukat, 
majd a drámacsoport rövid, humoros színda-
rabját láthatta a közönség. Az eseményt végül 
közös ebéd zárta.

November 12-e a Szociális Munka Napja, ebből az alkalomból emlékeztek meg 
a szociális gondozók idősekért végzett elkötelezett, lelkiismeretes munkájáról.

A SZOCIÁLIS DOLGOZÓKAT KÖSZÖNTÖTTÉK

Balról jobbra: Havasné Váczi Viktória, Vinnai Viktor Tamásné, Németh Anna Erzsébet, Csengő Zol-
tánné, Ternyik Kitti, Stevlikné Fehér Orsolya, Pazonyi Zoltán, Nyiri Tibor.
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Ondon a megjelenteket Nyiri Tibor polgármester 
köszöntötte, aki beszédében röviden beszámolt 
a városrészt érintő fejlesztésekről. Az előadó 
szólt a csapadékelvezető rendszer kiépítésének 
a folytatásáról, a Fő utca aszfaltburkolatának a 
felújításáról, valamint a kerékpárút hálózatosí-
tásáról, amibe Ond is bekapcsolódott. A polgár-
mester hangsúlyozta, hogy a nehéz gazdasági 
környezetben a cél az, hogy az eddig bevezetett 
pénzügyi támogatásokat fenntartsák, mint pél-
dául az iskolakezdési- és a szépkorúak támoga-
tása. Hasonló a helyzet az Ond Vezér Napja el-
nevezésű falunappal, amit továbbra is folytatni 
fognak. Nyiri Tibor szerint folyamatosan figyelik 
a pályázati lehetőségeket a településrész fejlesz-
tésére, mivel az önkormányzat önerőből csak 
korlátozott beruházásokra képes. Szó esett a he-
lyi óvodáról is. A polgármester szerint nem telik 
el úgy nap, hogy ne foglalkozna ezzel a kérdés-
sel. Ismételten elmondta, hogy amint a törvény 
által előírt minimális gyermeklétszámot elérik, a 
szülők ide kívánják beíratni a gyermekeiket, ak-
kor semmi akadálya az intézmény megnyitásá-
nak. Örvendetes azonban, hogy az utóbbi évek-
ben megnőtt az ondi lakások utáni kereslet, ez-
által egyre több a fiatal pár költözik ide.  A helyi 
óvoda sorsa továbbra is az ondiak kezében van. 
A fórumon elhangzott, hogy más hasonló mé-
retű településekhez mérten jó a közbiztonság, 
ezzel kapcsolatban a lakosság részéről sem me-
rült fel kérdés. Nyiri Tibor kitért a helyi postai 
szolgáltatások helyzetére is. Határozottan el-
mondta, hogy Szerencs Város Önkormányzata 
elkötelezett a szolgáltatás üzemeltetésében, ha 
kell akkor anyagiakkal támogatják a fennmara-
dását. Jelenleg is tárgyalásokat folytatnak a Ma-
gyar Postával. A polgármesteri beszámolót kö-
vetően a helyiek tették fel kérdéseiket és fogal-
mazták meg a javaslataikat. Az első Ond régi 
3902-es irányítószámára irányult. Felhívták a 
polgármester figyelmét arra, hogy több számlá-
zó szoftver adatbázisában egyszerűen nem sze-
repel az említett irányítószám. Válaszként Nyiri 
Tibor hangsúlyozta, hogy az önkormányzat már 
minden lehetséges csatornán jelezte az igényt 
az irányítószám használatára, megoldás azon-
ban eddig még nem született. A városvezetés 
csak annyit tehet, hogy ismételten megerősíti a 
Magyar Postának, hogy vizsgálja meg a 3902-
es irányítószám használatának a lehetőségét.  
A továbbiakban a lakosság részéről javasolták, 

hogy a városvezetés ne adja el a volt orvosi ren-
delőt, hanem inkább újítsák fel azt a fiataloknak, 
vagy alakítsák át tájházzá. A polgármester vá-
laszként elmondta, hogy egy árverést már tar-
tottak az ingatlannal kapcsolatban, de még nem 
cserélt gazdát. Ezzel kapcsolatban készíteni fog-
nak egy felmérést, amire a Munipolis okostele-
fon applikációt javasolta. Ha valóban igény mu-
tatkozik ezekre az ötletekre, akkor nem zárkózik 
el a javaslatoktól. Danyi László képviselő felhívta 
a figyelmet arra, hogy több mellékúton megsüly-
lyedt az aknafedél, kátyúk nehezítik a közleke-
dést, nincs megfelelő csapadékelvezetés, és 
egyes járdák hibásak. Nyiri Tibor hangsúlyozta, 
hogy az aknafedelek ügyében felveszik a kap-
csolatot a Borsodvíz Zrt-vel, a kátyúk betömé-
sére és a további hibák kijavításával pedig Tóth 
Istvánt, a Szerencsi Városgazda Nonprofit Kft. 
vezetőjét bízta meg. A lakossági fórum végéhez 
közeledve további javaslatként merült fel az ondi 
temető körbekerítése, a ravatalozó felújítása és 
a sírok megváltására figyelmeztető sárga cédu-
lák kihelyezése. A polgármester elmondta, hogy 
a temető körbekerítése jelenleg is folyamatban 
van. Bár ez nem történik meg egyik napról a 
másikra, mivel a sövénynek időre van szüksége, 
hogy megnőjön. Tóth István, a Szerencsi Város-
gazda Nonprofit Kft. igazgatója szerint ez a 
módszer a vadak ellen a legjobb, ráadásul kör-
nyezetkímélő is. Ha szükséges lesz, a szőlőültet-
vények felől dróthálót is alkalmaznak majd. A ra-

vatalozó omladozó vakolatát megvizsgálják és 
a hibákat javítani fogják. Szóba került a teme-
tőkben elhelyezett sárga papírok, amik a sírhely 
megváltására hívják fel a figyelmet. Tóth István, 
a Szerencsi Városgazda Nonprofit Kft. igazgatója 
hozzátette, hogy nem áll rendelkezésükre nap-
rakész adatbázis, ezért ezt a megoldást válasz-
tották. Gyakran előfordul, hogy a hozzátartozók 
is elhunytak, és a rokonok egyszerűen nem fog-
lalkoznak a sírokkal. Más szóval, nincs kit tele-
fonon felhívni. Nyiri Tibor polgármester szerint 
valóban nem volt előnyös a ragasztott fecni, 
ezért a jövőben másfajta módszert fognak al-
kalmazni a figyelemfelkeltésre. 

folytatás a 7. oldalon. 

Szerencs Város Önkormányzatának képviselő-testülete november 8-án On-
don lakossági fórumot, november 9-én Szerencsen közmeghallgatást tartott. 
Az idei év eseményein a helyiek véleménynyilvánításukkal, javaslataikkal se-
gítették a városvezetés jövőbeli munkáját.

LAKOSSÁGI FÓRUM 
ÉS KÖZMEGHALLGATÁS

A polgármester számolt be az ondi lakosoknak.

Városvezetői tájékoztató Szerencsen.



folytatás a 6. oldalról. 
A szerencsi közmeghallgatást másnap, novem-
ber 9-én tartották a Rákóczi-vár színháztermé-
ben. Még mielőtt elkezdődhetett az esemény, 
dr. Gál Tamás képviselő kért szót, aki törvényte-
lennek tartotta, hogy az ülést nem közvetítik élő 
egyenes adásban. Válaszként Nyiri Tibor és Ole-
árné dr. Kádas Marianna jegyző elmondták, 
hogy ebben a teremben tudják a legtöbb ember 
részvételét biztosítani, viszont itt nem adottak 
a körülmények az élő közvetítéshez. A polgár-
mester hangsúlyozta, hogy vágatlanul másnap 
visszatekinthető lesz az interneten. A városve-
zető ezt követően tartotta meg az éves beszá-
molót. Nyiri Tibor többek között beszélt a de-
mográfiai adatok változásáról, a nehezedő pénz-
ügyi helyzetről és az eddig megvalósult és ép-
pen futó projektekről. (A beszámoló prezentá-
ciója a város hivatalos honlapján, a szerencs.hu 
megtekinthető.) Hangsúlyozta, hogy 2023 meg-
lehetősen fontos, különleges év volt, hiszen 100 
éves a szerencsi csokoládégyártás és a Szerencsi 
Férfikórus. A beszámolót követően a megjelen-
tek feltették kérdéseiket és javaslatokat fogal-
mazhattak meg. Az első felszólaló többek között 
a közmunkások tevékenységét kifogásolta és a 
temetői viráglopásokat sérelmezte. Szerinte a 
közbiztonság nem jó irányba halad. Nyiri Tibor 
polgármester válaszként elmondta, hogy a köz-
munkásokra továbbra is szüksége van a város-
nak, hiszen fontos feladatokat látnak el nap, 
mint nap, továbbá arra kérte a rendőrkapitányt, 
hogy fokozottan ügyeljenek a temetők bizton-
ságára. A második felszólaló javasolta az önkor-
mányzatnak, hogy a környék településeivel ösz-
szefogva teremtsék meg az anyagi feltételeket 
a Szerencsi Fürdő & Wellnessház téli megnyitá-
sára és kérjenek állami segítséget az üzemelte-
téshez, hiszen a szolgáltatásait nem csak a sze-
rencsiek veszik igénybe. A polgármester válaszul 
elmondta, hogy a következő kistérségi társulási 
ülésen előterjeszti a felvetést, ám nem sok 
esélyt lát a sikerre. Ezt követően dr. Gál Tamás 
képviselő kért szót, aki a kosárlabda szakosztály 
kérését tolmácsolta, hogy a fűtési szezon meg-
kezdése után továbbra is a Hunyadi Sportcsar-
nokban maradhassanak, ne kelljen átmenniük a 
Kulcsár Anita Sportcsarnokba. Nyiri Tibor vála-
szában elmondta, hogy a téli időszakban jelent-
kező megemelkedő üzemeltetési költséget meg-
próbálják kigazdálkodni a költségvetésből. A kö-
vetkező felszólaló egy EFOP-os pályázat szabály-
talanságairól tett fel kérdést, amely során 60 
millió forint visszafizetés terheli a várost, vala-
mint szólt a Borsodvíz Zrt. részére átadott ré-
szesedésről, ami miatt 47 millió forint bevételtől 
esett el a település. Továbbá felvetette egy ko-
rábban beígért biciklitároló karbantartását, a vá-
rosgazda és városüzemeltető könyvelését végző 
cég esetleges összeférhetetlenségét, valamint 
érdeklődött dr. Bobkó Géza, a rendelőintézet 
igazgató főorvosi megbízatásának a megújítá-

sáról. A legutolsó kérdésre a főorvos válaszolt, 
aki elmondta, hogy 2020-ban öt évre választot-
ták meg, tehát még további két évig a státusza 
rendben van. Ezt követően a polgármester be-
számolt a pályázat visszafizetéséről. Többek kö-
zött elmondta, hogy havonta ötmillió forintjával 
történik a visszatérítés, de az ügy még nem zá-
rult le. A Borsodvíz Zrt. kapcsán elhangzott, 
hogy a város nem volt képes biztosítani a szük-
séges pénzt – a többi tulajdonos önkormány-
zathoz hasonlóan –, amelyek a biztonságos 
szolgáltatáshoz szükségesek. Ezért döntöttek 
úgy, hogy lemondanak a részesedésről, a továb-
biakban pedig az államot terhei a fenntartás.  
A kerékpártárolóval kapcsolatban a polgármes-
ter elmondta, hogy civil kezdeményezésre és 
összefogással hamarosan elkészül. A két városi 
cég esetében hangsúlyozta, hogy ügyvédtől kért 
állásfoglalást, amely szerint a könyvelőiroda, 
ahol a felesége is dolgozik és további 14 főnek 
biztosítanak munkát nem összeférhetetlen és 
akit nem ő, hanem a korábbi polgármester kért 
fel erre a feladatra. A következő felszólaló az élő 
adás hiányosságával kezdte, felajánlotta a segít-
ségét, és úgy gondolja, hogy ez az akadály a jö-
vőben megoldódik, majd Dózsa György utca 
rossz állapotára hívta fel a figyelmet. Ezeken kí-
vül még a piac felújítása is szóba került. Mint 
vállalkozó, személyesen is érintett volt és vissza-
utasított egy korábbi állítást, miszerint feketén 
dolgozott volna az építkezésen. Azóta vita és 
eljárás volt folyamatban a 25 millió forint pót-
munkaigényről, amit városnak benyújtottak a 
megemelkedett anyagárak és plusz költségek 
miatt. A másik kiemelt téma a volt cukorgyári 
irodaépület felújítása, amiről több dokumentu-
mot közérdekű adatigénylés keretében szerzett 

be és elolvasott, sőt a helyszínen is járt. Szerinte 
nem egyeznek meg a bejelentett és a papíron 
látható állapotok a valósággal. A közmeghallga-
tás során többször is említve lett a Borsodvíz 
Zrt. ezért Nyiri Tibor polgármester felkérte a je-
lenlévő Kiss Attilát a társaság igazgatóját, hogy 
reflektáljon az elhangzottakra. A cégvezető kö-
zölte, hogy a Dózsa György utcát újra fogják asz-
faltozni, de a talajvíz miatt jelenleg ezt nem tud-
ják elkezdeni és szükség van a tömörítésre. 
Részletezte, hogy amit korábban a város kapott 
47 millió forintot, az kötött pénz volt és kizáró-
lag a közmű felújítására lehetett fordítani. Ennek 
a többszörösét biztosítja erre a célra immár a 
magyar állam. A továbbiakban Szabó Lászlóné, 
a polgármesteri hivatal gazdálkodási és város-
fejlesztési iroda helyettes vezetője számolt be a 
volt cukorgyári irodaház felújításáról.  Részlete-
sen ismertette, hogy miért lehetett eltérés a pa-
pírokon jelzett és a valódi állapotok között. Ole-
árné dr. Kádas Marianna jegyző ismertette, 
hogy az ügyben feljelentést követően adat-
gyűjtést végzett a rendőrség és az adóhatóság. 
Miután nem állapítottak meg jogsértést, lezár-
ták a vizsgálatot. A polgármester részéről el-
hangzott, hogy a piac felújításával kapcsolat-
ban minden pénzt kifizettek, amit szerződés-
ben lefektettek, de ismételten felül fogják vizs-
gálni a helyzetet. Az utolsó felszólaló a város-
ban – főleg a nyári hónapokban – közlekedő 
hangos motorosokat kifogásolta és a körülte-
kintőbb zöldhulladék elszállítást igényelt.  
A polgármester elmondta, hogy ezek a felve-
tések nem az önkormányzat jogkörébe tartoz-
nak, ettől függetlenül tisztában vannak a prob-
lémák jelenlétével és hatáskörükhöz mérten in-
tézkednek.
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A rendezvény teljes videója elérhető a Szerencsi Hírek YouTube oldalán.

Az önkormányzat a Rákóczi-várban várta az érdeklődőket.
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A kerítések és kapuk vagy akár a tömör kőfalak mindig kifejezték a tu-
lajdonos tehetségét, ízlését és az anyagi lehetőségeit. Éppen ezért gyak-
ran részletgazdag és drága kerítéseket építettek, hogy a település felé 
mutassák a társadalomban elfoglalt helyüket. Megjelentek a faragott tu-
fakő pillérek, gyönyörű párkányos fejezetekkel, a lábazat tetején ívesen 
faragott vastag fedkövekkel, az oszlopok között Haidekker hálós, vagy 
díszlakatos kerítéselemekkel. A kőfaragók precízen és nagy tehetséggel 
faragták a hatalmas kő elemeket, melyek mai szemmel nézve, szinte gép-
pel metszett pontosságúak. Nagy érték egy ilyen régi kerítés, hiszen ma 
már sok millió forint lenne legyártatásuk. 
Részletgazdag kézimunkára utaló és az utcaképben meghatározók a tég-
la anyagú falak és kerítések, melyek követik az előzők rendszerét, pár-
kányos pillérek kő fedlappal, tömör lábazatok, díszes kerítésbetétek.  
A pillérek fejezeténél gyakran megjelenik egy elforgatott álló téglasor, 
fűrészfogas mintát adva a felső résznek. A tégla anyaga magas hőfokon 
fagyállóvá égetett tarcali, vagy miskolci tégla volt, helyi tufa fedkövekkel 
kiegészítve. 
Jellemzőek még hegyaljára a tömör kőfalak, hagyományosan a legtöbb 
esetben levakolva, de a tufa kő szépsége és érdekes rajzolata miatt ma 
már vakolat nélkül és kifúgázva adják vissza a helyi mesterek tudását, a 
kézi faragás mintázatát. A kisebb utcákban pedig több hangulatos desz-
ka- vagy léckerítést is találhatunk. 
Műszaki értelemben a legfontosabb egy kerítésnél, kapunál, hogy sokáig 
ne menjen tönkre. Ez az az építészeti elem, amelyik a legjobban ki van 
téve az időjárás hatásainak, az eső, a hó és jég, a fagy mindenhonnak 
éri, a víz és a hólé folyik az oldalán, az éjszakai fagy repeszti, a talajból a 
víz felszívódik a falba, és a napsütés akár negyven fokra is felhevíti, egy-
szóval nagy a hőmozgása és a szétesés veszélye fenyegeti. A fentebb 
leírt kő és tégla szerkezetek viszont nem tudnak tönkremenni, talán csak 
a fúgázást kell néha javítani, és az acél elemeket lefesteni. 
A mai kerítések gyakran nem veszik figyelembe a településképben el-
foglalt jelentős szerepüket, megjelennek a bádogelemez borítások, a mű-
gyantás mozaik rákenések, a levakolt zsalukő pillérek és falak. A vakola-
tok, és egyéb vékony bevonatok a mai kerítéseken nem sokáig maradnak 
fenn, a fagy és az alá jutó víz hamar le szokta repeszteni őket. A hagyo-
mányos deszka vagy léckerítések bár megjelenésükben szépek lehetnek, 
a festésük, pácolásuk néhány év alatt lepereg. 
A kerítések és kapuk építésénél az utcakép szempontjából fontos lenne 
az egyszerűség, a hegyaljai jelleghez igazodás, és az „őszinteség”: ne 

akarjon a fémlemez famintázatúnak kinézni, ne akarjon a beton rára-
gasztott kővel csempézve kőfalnak megjelenni. Az anyag nézzen ki an-
nak, amiből készült, de szép felülettel és időt állóan. Kerülni javasolt a 
vékony bevonatokat, vakolatokat, melyek hamar leválnak a felületről, fa-
anyag esetében a pácolás nélküli keményfa, vagy a magasnyomáson te-
lített fa lehet a megfelelő, amit nem kell kenegetni néhány évente. 
Sok utcában, ahol a kerítések és kapuk a leginkább láthatók az utcafron-
ton, jó lenne egyszerű, nemes anyagokból épült, és hosszú idő elteltével 
is megmaradó utcai kerítéseket látni Szerencsen is. 

Salamin Ferenc

A település látványát, utcaképét nagymértékben meg-
határozzák a kerítések, hiszen a városközponton kívül a 
legtöbb utcában a házak hátrébb helyezkednek el a jár-
dától. Ami elsőre szembe ötlik, az az utcafronton lévő 
kerítés igényessége, szépsége vagy lepusztultsága.

KERÍTÉSEK ÉS FALAK
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– Meséljen a gyermekkoráról, iskoláiról… 
Tiszalökön születtem 1939. december 23-án, 
összesen öten voltunk testvérek. Édesanyám 
háztartásbeli volt, édesapám kosárfonó. Az ál-
talános iskolát Tiszalökön végeztem, jó tanuló 
voltam. Az apukám nem tudta mindannyiunk-
nak biztosítani az anyagi hátteret a továbbtanu-
láshoz. Azt mondta, hogy a testvéreim közül 
senkit nem szeretne külön kiemelni. Nem volt 
más lehetőség, munkát kerestem, hogy pénzt 
gyűjtsek a tudásom gyarapításhoz. Az általános 
iskola után, még egészen fiatalon a tiszalöki víz-
erőműnél vállaltam munkát. Az én feladatom 
volt, hogy a munkásszálló tisztaságára ügyeljek. 
Éppen ebben az időszakban volt az 1956-os for-
radalom, ami után katonák ügyeltek az erőmű 
biztonságára. Ekkor ismertem meg a férjemet. 
Szerelem volt első látásra. Egyszer azt mondta 
nekem, nélkülem nem jön haza Szerencsre. Nem 
sokkal később megesküdtünk. Egy év múlva 
megszületett Mária nevű leányunk, 1964-ben 
pedig Gyula nevű fiúnk. 
– Hogyan került kapcsolatba a csokoládé-
gyárral? 
Hallottam, hogy jó munkahely, ezért úgy dön-
töttem, hogy szerencsét próbálok. Betanított 
munkásként kezdtem dolgozni a gyárban 1958. 
szeptember 9-én. Három évig ideiglenes szer-
ződéses munkavállaló voltam. 1962-ben a veze-
tőség úgy határozott, hogy kb. 150 vidéki dol-
gozót elbocsát, a helyükre szerencsi embereket 
vesz fel. Ekkor kaptam én is végleges szerző-
dést, így kerültem a mártó osztályra. A főnö-
köm, Jancsovics János egyik alkalommal odavitt 
az egyik brigádvezetőhöz, akinek azt az utasí-
tást adta, hogy tanítsa meg nekem a fondant-
krém töltését. Még az 1960-as évek végi mo-
dernizálás előtt alakultak ki a kis különálló bri-
gádok, melyek a Melba kockát, a Melódiát, va-
lamint a húsvéti és karácsonyi csokoládékat 
gyártották. A fejlesztések után egyre nagyobb 
szerep jutott a gépeknek, amelyek meggyorsí-
tották a munkafolyamatot. Bár egy nagy csa-
ládként tekintettünk egymásra, a különböző 
osztályok közötti átjárás nem igazán volt meg-
engedve. Színes szalaggal kötötték át a fejün-
ket, ami jelölte, hogy melyik osztályon dolgo-
zunk. A mártósok kék szalagot használtak. Saj-
nos ez megnehezítette, hogy egymástól tanul-
junk. Az általános iskola után szerettem volna 
tovább képezni magam. Tudtam, hogy a gyer-
mekek és a munka mellett nehéz lesz, de nem 
adtam fel, végül sikerült. 

– Melyik iskolába nyert felvételt? 
1968 előtt a csoportvezetőm arra kért, hogy ke-
ressem fel mindenki „Mika nénijét”, aki a sze-
mélyzeti osztályvezető volt, és mondjam el neki, 
hogy szeretnék továbbtanulni. Azt a lesújtó vá-
laszt kaptam, hogy ez nem lehetséges, mivel elő-
ször a csoport- és művezetőket küldik tovább-
képzésre, nekik ugyanis kötelező volt. A gyár-
igazgató, Kéner Imre valahogy tudomást szer-
zett az esetemről és az egyik napon azt mondta, 
vigyem be az általános iskolás bizonyítványo-
mat. Látta, hogy kiváló tanuló voltam, ezért kü-
lön engedélyt kaptam tőle. Így kerültem 1968-
ban Budapestre, a Sütő- és Édesipari Technikum-
ban, amit 1972-ben végeztem el. Mellette ter-
mészetesen folyamatosan dolgoztam. Éves szin-
ten 15 nap tanulmányi szabadságot kaptunk, 
mindössze ennyi idő állt a rendelkezésemre, 
hogy felkészüljek a vizsgákra. A férjem eleinte 
nem támogatott, mert nagyon féltett. 
– Mi változott az iskola elvégzése után a 
gyárban? 
Egészen addig fizikai munkát végeztem. Egy al-
kalommal a főnököm arra kért, hogy tegyem le 
a kötényt, és rám bízta a délutáni műszak veze-
tését. Mellém osztották Baksi Jánosnét, ő volt a 
segítségem. Később kiderült, hogy azért volt er-
re szükség, mert az akkori vezetők közül többen 
is nyugdíj előtt álltak. Hivatalosan nem jelentet-
ték be, de már ekkor „titokban” elkezdődött a 
felkészítésem. Több mint 98 emberért vállaltam 
felelősséget. Rövidesen én lettem a mártóüzem 
műszakvezetője. Az 1980-as évek közepén a 
gyár vezetése úgy döntött, hogy gazdasági mun-
kaközösséget (GMK) kell alakítanom. Ez a mai 
szemmel nézve a túlórához hasonlított. 1986-
ban 23 fős brigádot hoztam létre. Olyan szakem-
bereket szerveztem a brigádba, akik már komoly 
tapasztalatokkal rendelkeztek. A brigád később 
36 főre bővült a karbantartók bevonásával. A 
technika fejlődése nálunk érdekes helyzetet te-
remtett, mivel a Melódiát kézzel készítették. Úgy 
gondolták, hogy géppel ezt nem lehet megol-
dani. Végül sikerült az áttörés. 
– Mi volt a titok? 
A finomhangolás, amire korábban senki sem 
gondolt. A történet előzménye, hogy a Melódia 
nagyon népszerű édesség volt, de lassan, kézzel 
készült. Az akkori vezetőség célja az volt, hogy 
felgyorsítsák ezt a folyamatot gépek segítségé-
vel. Nehéz elmagyarázni, de kidolgoztunk egy 
olyan eljárást, amely lehetővé tette a gépsoron 
a mogyoró és az ostya hozzáadását. Volt egy 

pillanat, amikor a gépsor pár másodpercre meg-
állt. Ebbe a kis időintervallumba építettünk be 
egy extra munkafolyamatot. Az első próbagyár-
tás során már 16 mázsa édességet készítettünk, 
míg kézi munkával „csupán” 140-280 kilogramm 
volt, attól függően, hogy három vagy hat ember 
dolgozott rajta. Ezt követően is művezetőként 
végeztem a munkámat, a feletteseim teljes 
megelégedésére. Azután megvásárolta a Nestlé 
a gyárat, és ezzel egy teljesen új időszámítás 
vette kezdetét… Nekem két esztendő jutott eb-
ből az időszakból. 
– Mikor ment nyugdíjba? 
1993. augusztus 1-jén küldtek el előnyugdíjba. 
Az akkori gyárigazgató Kovács György megkért 
arra, neveljem ki az utódomat. Erre azt feleltem 
ez nem lesz könnyű, mert ezt a munkafolyama-
tot csak szívvel-lélekkel lehet végezni. A Nestlé 
akkoriban úgy döntött, hogy akit lehet, elkülde-
nek előnyugdíjba. Meglehetősen rosszul érintett 
engem és még további 60 embert. Nem szíve-
sen mentem el, mert szerettem ott dolgozni.  
Az utolsó napon Kovács György igazgató, aki 
szintén ekkor hagyta el a gyárat megállított. Egy 
mondatot mondott: nem így gondoltam a távo-
zásom. Csalódott volt, hogy idő előtt nyugdíjaz-
tak bennünket. Még hátra volt bő egy év. Ettől 
függetlenül örülök, hogy 100 évet megélt a gyár 
és a centenáriumot én is megéltem. A 35 év 
alatt több kitüntetést is kaptam. 
– Mivel tölti az idejét legszívesebben? 
A gyár után a családomnak szentelek minden 
percet. Két gyermekem született, három uno-
kám és hat dédunokám van. Nagyon szeretem 
őket. Velük lenni ajándék. Dédnagymamának 
lenni olyan érzés, amit csak az ért meg, akinek 
a Jóisten megadta ezt az csodát! N.I.

Ahogy olvasóink már megszokhatták folytatódik a száz éves szerencsi 
csokoládégyártáshoz kapcsolódó interjúsorozatunk. A mostani lapszá-
munkban a Bárdosi Gyulánéval (fotónkon) készített riportot olvashatják, 
aki a gyárban közel 35 évig dolgozott, hosszú ideig vezette a mártó-osz-
tály műszakját. Marika néni nagy lelkesedéssel válaszolt kérdéseimre.

MŰVEZETŐ A GYÁRBAN: BÁRDOSI GYULÁNÉ
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A gyár története egészen 1923-ig nyúlik vissza: 
ekkor nyitotta meg kapuit Szerencsen az ország 
egyik első csokoládégyára, ahol kezdetben táb-
lás árut és kakaóitalport készítettek. A Szeren-
csi Édesipari Vállalat először a nyolcvanas évek-
ben került kapcsolatba a Nestlével, ekkor kez-
dődött ugyanis a márka híres, piros címkés cso-
koládéinak bérgyártása. 
 

Úttörő fejlesztések és egyedülálló 
terméktesztek 

Az évek során a csokoládéról fokozatosan át-
helyeződött a hangsúly az azonnal oldódó ita-
lokra: többek között itt fejlesztették ki 2002-ben 
a Nescafé 3in1 termékeket az európai piacra. 
Mostanra a gyár a Nestlé közép-európai regio-
nális kávé- és kakaóitalpor-gyártó és -töltő köz-
pontjává fejlődött, ahol többek között Nescafé 
és Nesquik termékeket is készítenek. A gyár ér-
zékszervi laboratóriumát 2005-ben adták át, 
amely még a Nestlé telephelyek körében is igazi 
kuriózumnak számít. A labor elsősorban az eu-
rópai országokból kap termékfejlesztési és -
tesztelési megrendeléseket az azonnal oldódó, 
őrölt, pörkölt kávék, kávékeverékek és instant 
kávéitalok termékkategóriájában. 

 
A Nestlé szinte mindent megmutatott 

a helyi média képviselőinek 
A gyárbejárást munkavédelmi oktatást tartottak 
a vendégeknek. Miután mindenki felvette a vé-
dőfelszerelést, a gyárvezetők az üzemben bemu-
tatták a termelési folyamatokat. A gyártással 
kapcsolatos kérdéseinkre Dékány-Kerekes 
Emőke, (fotónkon) termelésvezető válaszolt, aki 
elmondta, hogy csaknem 25 féle receptjük van, 

a gyártósorokat pedig betanított operátorok fel-
ügyelik. „Minden gépnél van egy operátor, aki 
többek között csomagolóanyaggal látja el a ké-
szüléket és segít a hibaelhárításban” – mondta 
Dékány-Kerekes Emőke. Hozzátette, a gyár leg-
több termékét környezetbarát, újrahasznosítható 
csomagolóanyagokban szállítják a boltok polca-
ira. A svájci központú vállalat célja, hogy az alap-
anyagok beszerzésétől kezdve, a gyártáson és a 
csomagolóanyagokon keresztül a felelős kávéfo-
gyasztásig élen járjon a fenntarthatóság terüle-
tén. A világ egyik legnagyobb ital- és élelmisze-
ripari vállalatánál kiemelten fontos a környezet-
védelem. Elkötelezetten dolgoznak, hogy csök-
kentsék a műanyaghulladék keletkezését. A gyár-
bejárás során meggyőződhettünk arról, hogy a 
cég nemcsak a környezetvédelemre, hanem a 

dolgozók és fogyasztók biztonságára is kiemelt 
figyelmet fordít. A gyártás számos biztonsági 
protokoll mellett történik, a munkásoknak szigo-
rú szabályokat kell betartaniuk. Ottjártunkkor a 
főbejáratnál lévő tábla büszkén hirdette, hogy a 
szerencsi üzemben már 546 napja nem történt 
baleset. A fogyasztó biztos lehet abban, hogy a 
termék szinte tökéletes állapotú, hiszen a gyár-
tósorokon számos ellenőrző pontot iktattak be. 
A különféle műszerek nemcsak a csomagolást, 
hanem a termék minőségét is ellenőrzik; így hi-
bás termék nem hagyhatja el az üzemet. 
 
Kanadától Trinidadig, és még tovább 

Az üzem rohamos fejlődését jól érzékelteti, 
hogy a 2010-es években már közel 30 ezer ton-
na kakaó- és kávéitalport gyártottak Szeren-
csen.  Ez a fejlődés mindmáig tart: a Nestlé az 
előző években összesen 9 milliárd forint értékű 
beruházást hajtott végre a térségben, amelynek 
közel 80 százalékát a szerencsi üzemre fordí-
totta. Ennek eredményeként mostanra közel 40 
ezer tonnára növelte éves kapacitását, melynek 
85 százalékát exportálják, és majdnem 500 kol-
légát foglalkoztatnak itt. A Szerencsen készült 
termékek 24 országban kaphatók, még Kana-
dában, illetve Trinidad és Tobago szigetein is. 
 
Közös múlt, fényes jövő Szerencsen 

„A szerencsi gyár történetét áthatja a folyama-
tos átalakulás és modernizáció. Ez tette lehető-
vé, hogy a 21. században is fenntarthatóan és 
nyereségesen működjön” – mondta el az elmúlt 
100 évre visszatekintve Lidia Wronska (fotón-
kon), a Nestlé Hungária szerencsi és diósgyőri 
gyárának igazgatója. A gyár hosszú ideje bizto-
sít stabil munkahelyet az itt élők számára. A ki-
számíthatóság mellett azonban folyamatosak 
az újítások és fejlesztési kezdeményezések.  

folytatás a 11. oldalon. 

Az idén ünnepli a Nestlé szerencsi gyára alapításának a 100 éves évforduló-
ját. Ebből az alkalomból gyárlátogatásra invitálták a sajtó képviselőit.

LÁTOGATÁS A 100 ÉVES SZERENCSI GYÁRBAN

A Nestlé szerencsi gyára.

Dékány-Kerekes Emőke termelésvezető vezette körbe szerkesztőségünket.



folytatás a 10. oldalról. 
A gyárigazgató szerint többek között ennek a 
szemléletnek köszönhető, hogy a jelenben is 
fenntarthatóan és nyereségesen működik az 
üzem. „Büszkék vagyunk a múltunkra, a szeren-
csiek közösségével ápolt kapcsolatainkra, és 
hogy a térség legnagyobb munkáltatójaként hoz-
zájárulhatunk a környék fejlődéséhez – össze-
gezte Lidia Wronska. Hangsúlyozta, folyamato-
san azon dolgoznak, hogy megőrizzék az itt elő-
állított értékeket, ugyanakkor a sikeres jövő ér-
dekében a fejlődésre és a folyamatos megújulás-
ra kell koncentrálniuk, ahogyan eddig is tették. 
 

A duális képzés a jövő egyik záloga 
A duális képzés olyan középfokú szakképzési 
forma, amely során a szakképző intézményben, 
illetve a munkaerőpiaci szereplőknél, vállalatok-
nál, cégeknél folyó szakmai oktatás párhuza-
mosan, egymást kiegészítve történik. A szak-
irányú oktatást biztosító vállalatnál a tanuló va-
lós gazdasági környezetben gyakorlatot szerez, 
és megismeri a vállalati kultúrát. Egy valódi 
munkahelyi csapat tagja lehet, ahol nap mint 
nap új szakmai feladatokkal és kihívásokkal ta-

lálkozhat. Versenyképes tudással, valamint gya-
korlati tapasztalattal lép a munkaerőpiacra a ta-
nulmányai befejezése után. A Nestlénél aktív 
szerepet vállalnak a fiatalok munkaerőpiaci in-
tegrációjában, képzési-, fejlődési- és attraktív 
karrierlehetőségeket kínálva a számukra. Céljuk, 
hogy lehetőségeikhez mérten minél több fiatalt 

segítsenek munkalehetőséghez. Magyarorszá-
gon három Nestlé gyár működik, Szerencsen, 
Diósgyőrben és Bükön, mind a három települé-
sen lehetőség van a diákok számára a nyári 
vagy egyetemi szakmai gyakorlatuk elvégzésé-
re. Így nem csak releváns tapasztalattal gazda-
godhatnak, de betekintést nyerhetnek az üzem 
működésébe is. Látogatásunk alkalmával a di-
ákok éppen a villamostechnikával ismerkedtek. 
Modern környezetben és kiváló oktatók segít-
ségével sajátíthatják el az új is-
mereteket a tanulók. Rácz 
Máté (fotónkon), a Sze-
rencsi SZC Műszaki és 
Szolgáltatási Techni-
kum és Szakképző Is-
kola diákja egyike azon 
tanulóknak, akik részt 
vesznek a duális képzésben. 
„Jelenleg tizedik évfolyamos diák vagyok. A 
Nestlé már most felajánlotta, hogy a szakképző 
iskola elvégzése után várnak a gyárban” – 
mondta Rácz Máté. Hozzátette, szeret itt tanul-
ni, hiszen az oktatók kedvesek, osztálytársaival 
pedig remek a kapcsolata. Hangsúlyozta, bará-

tai ajánlották neki ezt a lehetőséget, amit nem 
bánt meg. A jövőbeli tervei között szerepel, 
hogy a Nestlé szerencsi gyárában helyezkedik 
el. Ebben az évben hat középiskolás diák csat-
lakozott a képzéshez, akik egy jól felszerelt kon-
ténerműhelyben kezdték meg tanulmányaikat. 
A Nestlé számára a duális képzés hosszú távú 
befektetés, mert így állandó kapcsolatban le-
hetnek a jól képzett pályakezdőkkel, akikkel már 
tanulmányaik során partneri együttműködés 
alakul ki. A diákokat még jobb teljesítményre 
ösztönözheti az, hogy tanulmányaik végén, ha 
jól teljesítenek, egy biztos munkahely várja 
őket. Az üzem növekedése miatt folyamatosan 
keresik a munkaerőt Szerencsen, de arra is kie-
melt figyelmet fordítanak, hogy a jövő munka-
társait kiképezzék a gyár területén újonnan ki-
alakított oktatási központban.

Lidia Wronska, a Nestlé Hungária szerencsi és diósgyőri gyárának igazgatója.

AKTUÁLIS SZERENCSI hírekhírek 11

Dolgozó csomagolás közben.

A duális képzésben résztvevő diákok.



SZERENCSI POLGÁRMESTERI 
HIVATAL 

Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 89. Tel.: (47) 
565-200. A hivatal ügyfélfogadási ideje: hétfő: 
8–12 óráig, szerda: 8–12 és 13–16 óráig, péntek: 
8–12 óráig. Fogadóórák: Nyiri Tibor polgármes-
ter: minden szerdán 14 órától, előzetes időpont-
egyeztetéssel: Tel.: (47) 565-202. 
 

ÜGYELETES GYÓGYSZER- 
TÁRAK 2023. DECEMBER 

Oroszlán Gyógyszertár 
2023. november 27. – december 3; decem-
ber 25-31. Cím: Szerencs, Bekecsi út 8. Tel.: (47) 
361 433. Nyitvatartás: hétfő–péntek 8–17 óra. 
Ügyeleti nyitvatartás: hétköznap 8–19 óra, 
szombat–vasárnap 8–14 óra. Készenlét: napon-
ta 22 órától másnap reggeli nyitásig (orvosi 
ügyelet igénye szerint). 
Alba Gyógyszertár 
2023. december 4-10. Cím: Szerencs, Rákóczi 
út 102. Tel.: (47) 361-530. Nyitvatartás: hétfő– 
péntek: 8–17 óra, szombat: 8–12 óra. Ügyeleti 
nyitvatartás: 17–22 óra. Készenlét: naponta 22 
órától másnap reggeli nyitásig (orvosi ügyelet 
igénye szerint). 
Szerencs Gyógyszertár 
2023. december 11-17. Cím: Szerencs, Gyár út 
40. (Tesco Áruház). Tel.: (47) 560-302, (47) 560-
303. Nyitvatartás: hétfő–szombat: 8–20 óra. A 
nyitott ajtó melletti ügyelet az áruházhoz iga-
zodik. Készenlét: naponta 22 órától másnap 
reggeli nyitásig (orvosi ügyelet igénye szerint).  
Centrum Gyógyszertár 
2023. december 18-24. Cím: Szerencs, Rákóc-
zi út 75. Tel.: (47) 362-054. Nyitvatartás: hétfő–
péntek: 7.30–19 óra, szombat: 7.30–11.30 óra. 
Ügyeleti nyitvatartás: 7.30–15.30 óra. Készenlét: 
naponta 22 órától másnap reggeli nyitásig (or-
vosi ügyelet igénye szerint). 
 

ORVOSI ÜGYELET 
Cím: 3900 Szerencs, Rákóczi út 51. Telefon: 1830. 
Hétköznap 16 óra másnap reggel 8 óra között, 
hétvégén 0-24 óra az orvosi ügyelet.  
 

RENDELŐINTÉZET 
Szántó J. Endre Egyesített Szociális és Egészség-
ügyi Intézet. Cím: 3900 Szerencs, Bekecsi út 10. 

Tel.: (20) 999-5159, (20) 999-5225, (47) 560-194, 
(47) 560-171, (47) 361-758. Intézményvezető: Dr. 
Bobkó Géza igazgatófőorvos. Titkárság: (47) 
561-028, fax: (47) 361-558. Szakrendelések idő-
pontjai és további információk a rendelőintézet 
honlapján az eszei.hu oldalon.  
 

BMH NONPROFIT KFT. 
A BMH Nonprofit Kft. szerencsi telephelye. Cím: 
3900 Szerencs, Eperjes utca 7. Tel.: (21) 350-0111. 

Nyitva tartás: hétfő: 8-16 óráig, kedd: zárva, 
szerda: 8-20 óráig, csütörtök: 8-16 óráig, pén-
tek: 8-16 óráig.  
E-mail: ugyfelszolgalat@bmhnonprofit.hu. 
 

MVM CSOPORT  
ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA 

Cím: 3900 Szerencs, Béke utca 1. Nyitvatartás: 
hétfő, kedd, csütörtök és péntek: 8-14 óra, szer-
da: 8-20 óra.
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HULLADÉKNAPTÁR 
(2023. DECEMBER 1-31.) 

Kommunális hulladékszállítás időpontjai: december 4-5; 11-12; 18-19; 25-26.  
Szelektív hulladékszállítás időpontjai: december 4-5; 18-19.  
Üvegszállítás időpontja: december 19.

A Szerencsi Hírek  
következő száma 

2023. december 15-én 
jelenik meg.

A Zempléni Z.H.K. 2023-as évi hulladéknaptára szerint az utolsó házhoz menő zöld-
hulladék gyűjtést Szerencsről és Ondról november 27-28-án végzik. Az ingatlanok elé 
kitett zsákok pótlását is ezeken a napokon végzik. A zsákokba kizárólag zöldhulladék 
kerülhet. Amennyiben a cég munkatársai más oda nem illő, esetleg háztartási anya-
gokat találnak, akkor azokat nem szállítják el.

Szerencsen a Rákóczi-vár kertjének megújítása 
keretében, miután leengedték a tóban lévő vi-
zet, a benne lévő állatokat pedig áttelepítet-
ték, megkezdődött az eliszaposodott meder-
nek a kotrása. A több méteres posványos üle-
déket teherautókkal szállítják el a helyszínről. 
A tó medrének megtisztítása a későbbiekben 

segít megőrizni az ökoszisztéma sokféleségét 
és biztosítani az élőlények számára megfelelő 
élőhelyet. 
A fenti cikk először a MUNIPOLIS okostelefon 
alkalmazásban jelent meg. Ne maradjon le Ön 
sem a legfrissebb hírekről. Regisztráljon még 
ma! Bővebb információk a hátlapon.

MEDERTAKARÍTÁS A VÁRKERTBEN

VÉGET ÉR AZ IDÉN  
A ZÖLDHULLADÉK ELSZÁLLÍTÁSA
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Minden tanévben kiemelt helyet tölt be a versenyek között a Bolyai Csa-
patverseny, melynek névadói Bolyai Farkas és Bolyai János, aki iskolánk 
névadója is. „Az összedolgozás képessége az egyik legnagyobb érték az 
életben” – vallotta Bolyai János. Iskolánk ezen szellemiség örököseként 
minden tanévben nagy hangsúlyt fektet a csapatversenyekre, melyek a tu-
dáson túl a diákok közötti kommunikációt, együtt gondolkodást, meggyő-
zést és érvelést is hivatottak fejleszteni. Október 13-án került megrende-
zésre a Bolyai Matematika Csapatverseny. Iskolánkból 28 tanuló vett részt 
a megmérettetésben. A feladatok az egyszerű számtani ismereteken túl 
elvárják a diákoktól a rugalmas gondolkodás, a kreativitás, a helyes értel-
mezés és logikai készség alkalmazását is. A feladatokat csapatban kell meg-
oldani. A közös cél érdekében együtt, egymásért kell dolgozniuk a verseny-
zőknek. Kiemelkedően zárta a versenyt a 7. évfolyamosok csapata, akik 
megyei 3. helyezést értek el. Ezzel az eredménnyel a Kárpát-medencei dön-
tő írásbeli fordulójában versenyeztek november 17-én. A csapat tagjai: Ha-
lász Bence, Jámbor Noel, Nagy Levente és Sándor Bence. Felkészítő peda-
gógusaik: Jászayné Deák Erzsébet és Csákiné Borbély Mónika tanárnők 
minden lehetőséget megragadtak arra, hogy a kiemelkedően jó matema-
tikai képességekkel rendelkező diákokból igazi csapatot formáljanak, erő-
sítve az összedolgozás képességét. 
A Bolyai Anyanyelvi Csapatverseny is kiemelkedő helyet foglal el a tanév 
versenyeinek sorában. A körzeti fordulót november 10-én írták meg a be-
nevező tanulócsoportok. A versenyben a feladatok nem csak anyanyel-
vünkhöz kapcsolódnak, hanem felölelik a magyar irodalomról megtanult 
ismereteket is. A nyelvi logika, a kiváló memória, a kreativitás és a magyar 
nyelv szókészletének széleskörű ismerete egyaránt szükséges alap a sikeres 
szerepléshez. A körzeti fordulóját kiváló eredményekkel zárták diákjaink. 
A 6. évfolyamon Gulyás Zétény, Guo Yanwenhao, Fekete Viktória, Skarupa 
Eszter alkotta csapat 3. helyezett lett, így részt vett az országos döntő írás-
beli fordulójában november 24-én. Felkészítő pedagógusuk Szendreiné 
Tóth Judit tanárnő, aki elkötelezetten vezeti csapatát a sikeres szereplés 

felé. A 8. évfolyamon Jámbor Lola Gerda, Medzsibriczki Rita, Mészáros Ger-
gő, Szabó Lilla bizonyította kiemelkedő tudását, hiszen körzeti 1. helyezé-
sükkel az országos döntőbe kerültek. Felkészítő pedagógusuk Lakatos Ma-
rianna tanárnő, aki a kiemelkedően tehetséges végzős diákjainak magas 
szakmai színvonalon végzett munkájával támogatja, segíti és motiválja.  
Az országos döntőt november 24-én tartották. 
A tudás, a matematika és a magyar nyelv mellett a sportban tehetséges 
tanulónk is az országos döntőre készülhet fel. Október végén került meg-
rendezésre a megyei Asztalitenisz Diákolimpia Döntő, Tiszaújvárosban. A 
rangos megmérettetésen iskolánkat 1-2. korcsoportban Bodnár-Édes Anna 
5. évfolyamos tanuló képviselte. Anna az asztaliteniszt iskolánk sportág-
bemutató napjainak egyikén ismerte meg, és elmondhatjuk, hogy meg is 
szerette. Az elmúlt években a Szerencs Városi Sportegyesület Asztalitenisz 
Szakosztályába járt edzésre. A kitartó munka és a sport szeretete meghozta 
számára a kiemelkedő eredményt, hiszen a Diákolimpia megyei döntőjének 
megnyerésével kvalifikálta részvételét az országos Asztalitenisz Diákolimpia 
döntőjébe is. Gratulálunk edzőinek a sikeres felkészítéshez. Az országos 
döntők eredményeiről egy későbbi lapszámban adunk tájékoztatást  
(a szerk.). Az iskola vezetősége

A Szerencs Város Önkor-
mányzata által alapított 
kitüntetésekről és elis-
merő címekről szóló 
12/2023. (X.26.) helyi 

rendelet szerint az alábbi kategóriákban lehet 
kitüntetési javaslatokkal élni: 
„Szerencs Város Díszpolgára” cím, mellyel 
évente egy személy tüntethető ki, Szerencs vá-
ros kerek történelmi évfordulóin azonban e 
mérték kétszerese is adományozható; 
„Pro Urbe Szerencs” kitüntetés, melyet éven-
te egy személy vagy szervezet részére lehet 
odaítélni. Szerencs város kerek történelmi év-

fordulóin, továbbá, ha az adományozás évében 
a „Szerencs Város Díszpolgára” kitüntető címet 
egyetlen jelöltnek sem ítéli oda a Képviselő-tes-
tület, e mérték kétszerese is adományozható; 
„Szerencs Város Közszolgálatáért” kitünte-
tés, melyet évente két személy vagy szervezet 
részére lehet odaítélni. Szerencs város kerek 
történelmi évfordulóin azonban e mérték két-
szerese is adományozható; 
„Szerencs Tiszteletbeli Polgára” cím adomá-
nyozható nem szerencsi személy részére, aki te-
vékenységével elősegítette, és támogatta Sze-
rencs város testvérvárosi kapcsolatainak alakí-
tását, fejlesztését, értékeinek, hagyományainak 

továbbvitelét. A kitüntetés odaítélése indokolt 
esetben, alkalomszerűen történik, azzal, hogy 
évente legfeljebb két fő részére állapítható meg. 
A kitüntetésre vonatkozó javaslatokat forma-
nyomtatványon (letölthető a szerencs.hu oldal-
ról vagy a polgármesteri hivatal recepcióján kér-
hető) 2023. december 15-ig (csütörtök) tehetik 
meg, melyet az alábbi címek egyikére kérjük 
megküldeni: 
– Szerencsi Polgármesteri Hivatal 3900 Sze-

rencs, Rákóczi út 89. 
– hivatal@szerencs.hu 
– írásos javaslatát személyesen is leadhatja a 

Szerencsi Polgármesteri Hivatal Titkárságán.

A Bolyai iskola életében mindig nagyon fontos szerepet 
töltenek be a versenyek, melyek lehetőséget adnak arra, 
hogy a diákok kipróbálhassák megszerzett tudásukat, ta-
pasztalatot szerezhessenek és sikereket érhessenek el – 
tájékoztatta a Szerencsi Híreket az iskola vezetősége.

ORSZÁGOS DÖNTŐKBEN A BOLYAIS DIÁKOK

Szerencs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024-ben is elismerésben kívánja része-
síteni azon személyeket, szervezeteket, akik kiemelkedő munkájukkal hozzájárultak Szerencs város 
fejlődéséhez, nevének öregbítéséhez.

VÁRJÁK A JAVASLATOKAT A HELYI KITÜNTETÉSEKRE

Jól szerepeltek a különböző versenyeken a bolyais diákok.
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Célunk, hogy minden lehetőséget biztosítsunk diákjainknak arra, hogy 
megismerhessék a természetet, felfedezhessék annak szépségeit, meg-
tanulják tisztelni és szeretni a Földet, hiszen csak azt tudjuk igazán védeni, 
amit szeretünk. Saját komposztszigetet alakítottunk ki a természetes hul-

ladékok újrahasznosítására, fákat-virágokat ültetünk, levegőtisztaság-mé-
rő készülékkel rendelkezünk, fotó- és meseíró pályázatokat hirdetünk a 
témában, valamint cserebere börzével tesszük lehetővé a megunt játékok 
cseréjét. Együtt készítünk húsmentes „kencéket”, gyümölcssalátákat és 
szorgalmazzuk a heti egy napos húsmentes étkezés bevezetését a men-
zán. Az elhagyott természeti elemek – lehullott falevelek, termések – 
többször maguk is igazi műalkotások, mi ezeket felhasználva alkotunk, 
amikből kiállításokat rendezünk. Tavaly saját gólyafészket telepíttettünk, 
amit egy gólya birtokba is vett. A Magyar Természetvédők Szövetségével, 
a Holocén Természetvédelmi Egyesülettel, illetve a Zöld Akció Egyesülettel 
folyamatos együttműködésben interaktív előadásokat szervezünk diák-
jainknak, helybe hozzuk a természet szépségeit. Iskolánk már második al-
kalommal csatlakozott a Magyarországi Éghajlatvédő Szövetség „Mozdulj 
a klímáért!” kampányához, ahol tavaly országos 3. helyezést értünk el 
„Húsmentes piknik” kategóriában. Örömmel tapasztaljuk, hogy egyre több 
gyermek és családjaik vesznek részt aktívan ebben a nemes feladatban. 
A szerencsi Bocskai István Katolikus Gimnázium és Technikum minden 
éven megrendezi természettudományos vetélkedőjét. Nagy kihívást je-
lentett diákjaink számára ez a verseny, mert a kéttannyelvű képzés struk-
túrája miatt a természettudományos tantárgyakat harmadik évfolyamtól 
angol nyelven tanulják. Lelkiismeretesen felkészültek a földrengés, villám-
lás és levegőszennyezés témaköreiből. Iskolánkból két 7. osztályos csapat 
vett részt a vetélkedőn. A Zöldikék csapat tagjai (fotónkon): Komjáthy An-
na, Müller Lili és Szviatkovszky Tekla I. helyezést értek el, az Atomok csapat 
tagjai: Nagy Natasa, Szviatkovszky Vanda és Takács Róza Júlia a III. helyen 
zártak. Felkészítő tanárok: Sipos Gabriella, Berki Beáta és Kremiczki Éva. 
Vigyázzunk bolygónkra, mert „A Földet nem apáinktól örököltük, hanem 
unokáinktól kaptuk kölcsön.” Az iskola vezetősége

Ökoiskolaként a Rákóczi Zsigmond Református Két Taní-
tási Nyelvű Általános Iskolában kiemelt feladatuknak 
tartják a gyermekek környezetbarát szemléletformálá-
sát, hiszen ők a jövő – tájékoztatta szerkesztőségünket 
az iskola vezetősége. 

A RÁKÓCZISOK SZÍVÜGYE A KÖRNYEZETVÉDELEM

Azok a szerencsi és ondi lakosok között, akik 2023. december 4-én 24 óráig regisztrálnak a Munipolis-ban, 
megadják a lakcímüket, valamint letöltik a mobiltelefonjukra az alkalmazást három darab, egyenként 10.000 
Ft értékű ajándékcsomagot sorsolunk ki. (Kettő szerencsi és egy ondi lakos). Azok is részt vesznek a játékban, 
akik korábban regisztráltak és megfelelnek a fent közölt feltételeknek. A nyerteseket a Munipolis alkalmazáson 
keresztül értesítjük 2023. december 5-én. Regisztráció: www.szerencs.munipolis.hu/regisztracio 
Legyen tájékozott és nyerjen!

REGISZTRÁLJON ÉS NYERJEN

A rákóczis tanulóknak fontos a környezetvédelem.



– Kérem, meséljen magáról! 
Sátoraljaújhelyen születtem 1967. január 12-én, a nővéremmel és szüleimmel 
együtt Bodroghalomban éltünk. Édesapám és édesanyám a helyi termelő-
szövetkezetben dolgozott. A helyi általános iskola elvégzése után az aba-
újszántói mezőgazdasági szakközépiskolában tanultam tovább. Ezt követően 
rövid ideig a szüleimhez hasonlóan én is a helyi termelőszövetkezetnél dol-
goztam. Nem sokkal később, 1986 novemberében bevonultam katonának. 
Dunakeszire kerültem a határőrséghez, ahol 1988 májusáig szolgáltam. Idő-
közben megnősültem, három gyermek boldog édesapja vagyok. 
– Hogyan került kapcsolatba a rendőrséggel? 
Rendőri hivatásomat 1988. november 1-jén kezdtem. Eleinte a Sárospataki 
Rendőrkapitányságon dolgoztam járőrként, majd három év után szabály-
sértési előadó munkakörben tevékenykedtem. Mindig fontosnak tartottam 
a folyamatos önképzést, ezért úgy döntöttem, jelentkezek a budapesti rend-
őrtiszti főiskolára, amit 1995-ben sikeresen elvégeztem. Röpke két év után 
már a kapitányság igazgatásrendészeti osztályát vezettem. A rendőrségen 
belül sokfelé lehet szakosodni. Hozzám a közlekedésrendészet állt közelebb. 
– Mikor költözött Szerencsre? 
Szerencsre 2001-ben költöztem. Ekkor dr. Kiss Attila volt a kapitányságvezető, 
aki azzal a kérdéssel keresett fel, hogy lenne-e kedvem betölteni a közrend-
védelmi osztály megüresedett alosztályvezetői pozícióját. Természetesen 
azonnal igent mondtam a felkérésre. Így hivatalosan 2001. szeptember  
1-jén kezdtem meg a szerencsi pályafutásomat, mint százados. Az évek alatt 
Ondon vettem egy szép kis családi házat, ha időm teheti azt csinosítgatom. 
– Mikor lett a Szerencsi Rendőrkapitányság vezetője? 
Mint már említettem, 2001-ben kerültem Szerencsre. Három év után már a 
közlekedésrendészeti osztályt vezettem. A kapitányi kinevezést 2011. március 
15-én kaptam meg. 
– Meséljen kicsit a munkájáról! 
Nehéz összefoglalni, mert nagyon szerteágazó ez a feladat. Annyi biztos, 
hogy nem egyszerű, hiszen több, mint 130 emberért és 27 település bizton-
ságáért felelek. Egy nagy családként tekintünk egymásra, mindenki ismeri 
a másikat, sokszor már szavak nélkül is megértjük egymást. Kapitányság-

vezetői kinevezésem után arra 
törekedtem, hogy barátságos, 
családias légkört teremtsek, ami 
szerintem sikerült. Nyilvánvalóan 
minden vezető valamilyen szin-
ten kicsit elfogult az emberei 
iránt, ettől függetlenül úgy hi-
szem a Szerencsi Rendőrkapi-
tányság és a hozzá tartozó rend-
őrőrsök munkatársai egytől 
egyig kiváló emberek. A kollégá-
immal együtt nem azt nézzük, 
hogy mikor van a munkaidő vé-

ge. Kiváló a munkamorál és jó a légkör. A több, mint 130 ember között van-
nak fiatalok és idősebbek is. A korkülönbség eddig senkinek nem okozott 
gondot, sőt egyfajta pozitívum, hiszen a tapasztaltabb rendőrök sokszor 
felkarolják a pályakezdő fiatalokat. Vezetőként igyekszem minél jobb felté-
teleket biztosítani a kollégáimnak. Számos közösségi eseményt szervezünk, 
például focikupát, horgászversenyt, rendőrbált és még sorolhatnám. 
– Az elmúlt időszakban ezredesi rendfokozatot kapott. 
Igen, a hír igaz. Engem is meglepetésként ért, amikor az átadás előtt egy 
héttel tudatták velem. Az új rendfokozatot 2023. október 23-án kaptam meg 
Budapesten, dr. Pintér Sándor belügyminisztertől. Nagyon örültem, hiszen 
ezzel az elmúlt 35 évnyi munkámat ismerték el. Tudomásom szerint ilyen 
magas rangú rendőri vezető még nem volt állományban Szerencsen. Ter-
mészetesen az előléptetéssel nem változik semmi, továbbra is ellátom a ka-
pitányságvezetői feladatomat. 
– Mire a legbüszkébb? 
Ez nem kérdés. Az embereimre, akik az elmúlt időszakban, akár megyei vagy 
országos viszonylatban, kiváló teljesítmény nyújtanak. Ha magamat nézem, 
akkor sikertörténetnek élem meg, hogy 2001-től taníthatok a helyi gimná-
zium rendészeti képzésén. Fontosan tartom, hogy minden tudást továbbad-
jak a fiatalabb generációnak, hiszen övéké a jövő. Nagyon örültem, amikor 
április 20-án az önkormányzatától megkaptam a „Szerencs Város Közszol-
gálatáért” járó kitüntetést. Jóleső érzés, hogy a közösség elismeri a munká-
mat. Büszke vagyok arra is, hogy a kapitányság épületében egy nagyszabású 
külső-belső felújítás történt. 
– Milyen jövőbeli tervei vannak? 
Pályafutásom még nem ért véget, ezért folyamatosan képzem magam. Arra 
törekszem, hogy még szorosabb kapcsolatot építsek ki az önkormányza-
tokkal, civil szervezetekkel és intézményekkel. Fontosnak tartom a kommu-
nikációt: hozzám bárki fordulhat a nap 24 órájában, az ajtóm mindenki előtt 
nyitva áll, hiszen ez a kötelességem. Bízom benne, hogy lehetőségem lesz 
még pár évig irányítani a kapitányságot. Nyugdíj után sem akarok hátat 
fordítani a rendőri életnek. 
– Mivel foglalkozik a szabadidejében? 
Szeretek barkácsolni, pecázni és motorozni. Van egy kis horgásztanyám a 
sárospataki Berek-holtágon, ahol szívesen töltöm az időt a családommal és 
barátokkal. Egy igazán szép túramotor büszke tulajdonosa vagyok, ha időm 
engedi akkor azt vezetem. Négy unokám van, két lány és két fiú. Szeretek 
velük lenni, a szabadidőm legnagyobb részét velük töltöm, amit a közelgő 
ünnepek miatt már alig várok. N. I.
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Keresztesi Jánost sokan ismerik, hiszen már évtizedek óta 
vezeti a Szerencsi Rendőrkapitányságot. A Szerencsi Hírek 
interjúsorozatában igyekszünk olyan embereket is megszó-
laltatni, akiknek a munkája fontos a város életében. Ke-
resztesi János pályafutása követendő példa, hiszen járőr-
ként kezdett, majd kitartó munkával, tanulással és elhiva-
tottsággal hamar vezetői pozícióba lépett. Az elmúlt idő-
szakban léptették elő ezredessé. A következőkben vele be-
szélgettem.

EZREDESSÉ LÉPTETTÉK ELŐ 
A KAPITÁNYSÁGVEZETŐT

Meglepetésként érte a kapitányt az új rendfokozat.



Nácsa Bálint érdeklődésünkre elmondta, hogy Bodnár István, a többszö-
rös magyar- és világbajnok unszolására kezdett el komolyabban foglal-
kozni az erőemeléssel, még 2015-ben. „Ekkor tartották Szerencsen a WPC 
Erőemelő, Fekvenyomó és Felhúzó Profi Liga Kupát, amelyen én és a ba-
rátom is részt vettünk. Nagy meglepetésre saját kategóriámban első let-
tem, és ekkor mondhatni vérszemet kaptam” – mondta Nácsa Bálint. 
Hozzátette, az erőemelésben több számban is lehet indulni, őt leginkább 
a felhúzás része fogta meg. „2018-ban volt egy sérülésem, ami miatt saj-
nos abba hagytam az edzéseket. Három évvel később kezdtem újra.  
A sátoraljaújhelyi Sport Madness tulajdonosa, Takács Ákos készített fel 
újra a versenyekre” – folytatta Nácsa Bálint. Már idén májusban remek 
eredményt ért el egy magyar bajnokságon, ahol jogot szerzett arra, hogy 
az október 9-15-e között Kiskunfélegyházán megrendezett nemzetközi 
Erőemelő Világbajnokságon induljon. „Közel harminc országból több, 
mint ezer versenyző érkezett az eseményre. Az ötödik napon került sor 
az én versenyszámomra. Volt egy külföldi sportoló, akivel rivalizáltunk, 
végül nekem sikerült 220 kilogramm megemelésével elhozni az első he-
lyet. Utólag úgy érzem, hogy a 235 kilogrammos súly is ment volna, de 

elégedett vagyok” – mondta Nácsa Bálint. Hangsúlyozta, hogy a jövőbeli 
célja az, hogy minimum 240 kilogrammot szabályosan felemeljen. „Kö-
szönetet szeretnék mondani feleségemnek, Rolyák Bettinának a türel-
méért és szurkolásáért, továbbá Takács Ákosnak a felkészítésért. Biztosan 
lesz folytatás” – zárta gondolatait Nácsa Bálint.

A közleményben ismételten felhívják a figyelmet, az esős időjárás miatt 
ők maguk is a hátsó edzőpályát részesítik előnyben, hogy megkíméljék a 
centerpálya állapotát. Hozzátették, hogy hétvégén két 5×2 méteres hor-
dozható kapu került a centerpályára, az egyiknek a kereke megsérült és 
a talaj is szét lett taposva. Az SZVSE arra kér mindenkit, hogy labdarúgás 
céljából az edzőpályát használják és vigyázzanak az eszközökre. Futás cél-
jából természetesen továbbra is használható az egész sporttelep.
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Kiskunfélegyházán rendezték meg október 9-15. között 
az Erőemelő Világbajnokságot. Nácsa Bálint, a Szerencsi 
Hivatásos Tűzoltóság parancsnoka a saját kategóriájának 
a bajnoka lett.

KÉTSZÁZHÚSZ KILOGRAMMAL AZ ELSŐ

TILOS A CENTERPÁLYA  
HASZNÁLATA

Az SZVSE focistái az elmúlt időszakban sajnálatos módon 
ismét szembesültek egy olyan problémával, amelyre már 
többször felhívták a figyelmet, hogy a centerpálya hasz-
nálata csak a szakosztályi edzéseken és mérkőzéseken 
engedélyezett.

A balesethez a szerencsi hivatásos tűzoltók vonultak egy gépjárműfecs-
kendővel. A kiérkező egységek egy embert kiemeltek a mentőkkel a jár-
műből, a másik utast pedig feszítővágó és nyomatóhenger segítségével 
szabadították ki az autóból. A tetején álló gépkocsi nem okozott forgalmi 
akadályt.

SZEMÉLYGÉPKOCSIBÓL  
MENTETTEK

Felborult egy személygépkocsi a 38-as főúton, Tarcal ha-
tárában november 7-én.

Fotó: illusztráció.

Nácsa Bálint a világbajnokságon a saját kategóriájának a győztese.

Az SZVSE labdarúgói arra kérik a sportolókat, hogy ne használják a cen-
terpályát. Fotó: magánarchívum.
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Kovacsics Imre a Hunyadi Sportcsarnokban el-
ismerését fejezte ki Nyiri Tibor polgármester-
nek – aki egyben az SZVSE elnöke –, Köllő 
András szakosztályvezetőnek, valamint a játé-
kosoknak a sporttevékenységükért. Az elnök, 
amikor a legkisebbekhez szólt, azt mondta, 
hogy nagyon szerencsések, mert kevés hasonló 
méretű településen adatik meg, hogy ilyen jó 
körülmények között játszhassanak. „Szeren-
csés gyerekek vagytok, ezt úgy tudjátok meg-
hálálni, hogy jól tanultok és szorgalmasan jár-
tok továbbra is edzésre” – mondta Kovacsics 
Imre. Hozzátette, az is ritkaságszámba megy, 
hogy a veterán játékosok jelen vannak és ok-
tatják a fiatalokat. Szerencs ebben a tekintet-
ben is követendő példa. Nyiri Tibor polgármes-
ter és az SZVSE elnöke beszédében elmondta, 

hogy a városban jelenleg kilenc aktív szakosz-
tály működik. Az asztaliteniszezők az egyik 
legsikeresebbek hiszen jelenleg az NB I és NB 
II-ben játszanak. Nyiri Tibor kitért arra is, hogy 
az utánpótlás biztosított, sok fiatal látogatja az 

edzéseket, akik közül sok a tehetséges gyer-
mek. A polgármester hangsúlyozta, hogy a jö-
vőben is támogatják a szakosztályt, hiszen a 
sportolási lehetőség mellett, a város hírnevét 
is öregbítik.

Balról jobbra: Kovacsics Imre, Köllő András és Nyiri Tibor.

Látogatást tett Szerencsen Kovacsics 
Imre, a Magyar Asztalitenisz Szövet-
ség elnöke. A sportág hazai vezetője 
október 27-én megtekintette az 
SZVSE Asztalitenisz Szakosztály ed-
zését.

ELNÖKI VIZIT AZ ASZTALITENISZEZŐKNÉL

Kiskunfélegyházán rendezték meg szeptember 23-án a Leány 
Diák I-II. Országos Diákolimpiai Bajnokságot, ahol Boros Lejla  
42 kg-ban az ötödik helyen végzett. „Az Orosházán október  
14-én megtartott Kelet-Magyarország Területi Diák I-II. Szabad-
fogású Diákolimpián 2 fővel vettünk részt, ahol Szabó Benett  
63 kg-ban elért második helyezésével az országos döntőbe ju-
tott. A döntőt október 28-án Püspökladányban rendezték, ahol 
Benett nagyszerű birkózással ezüstérmes lett” – adott tájékoz-
tatást Illésy László, az edző.

Az elmúlt időszak birkózóversenyeken jól szerepel-
tek az SZVSE sportolói. 

BIRKÓZÓI 
SIKEREK

Szabó Benett és Illésy László edző.



Kos: III. 21. – IV. 20. 
A Kos jegyben születettek az év végén 
egy békés időszakra számíthatnak. A 

biztonságos otthoni környezetben fan-
tasztikusan jól fogja érezni magát. A december a 
szerelem szempontjából is egy ideális időszak lesz. 

 
Bika: IV. 21. – V. 20. 
A december a munka terén a Bika szá-
mára egy pozitív periódus lesz, viszont 

a magánélet terén kisebb nehézségei 
adódhatnak. Egy fontos döntés előtt áll és a csa-
ládja támogatására biztosan számíthat majd. 

 
Ikrek: V. 21. – VI. 21.  
Az év utolsó hónapját legszívesebben 
a barátai körében tölti majd el, mivel 

a társaságukban könnyedén megfeled-
kezhet az élet mindennapos problémáiról. Azon-
ban fontos, hogy odafigyeljen a családjára is. 

 
Rák: VI. 22. – VII. 22. 
A Rák csillagjegyűeknek tartózkodniuk 
kell a vitákban való részvételtől, mivel 

ezek bármikor könnyen elfajulhatnak. A 
decemberi időszak alkalmat teremet arra, hogy  
átgondolják az elmúlt év történéseit. 

Oroszlán: VII. 23. – VIII. 23. 
Az Oroszlán kedvére kiélvezheti a téli 
esték nyújtotta kényelmet és nyugal-

mat. Eszébe jutnak majd a régi barátai is, 
akikkel újra felveszi majd a kapcsolatot, és egyál-
talán nem fog ódzkodni attól, hogy kicsit bulizzon. 

 
Szűz: VIII. 24. – IX. 23.  
A csillagok kedvező helyzetben állnak, 
ami jó hatást gyakorol majd a Szűz 

jegyben születettek munkahelyi vagy ház 
körüli teljesítményére. Az önre bízott fontos fel-
adatokat gyorsan és hatékonyan fogja elvégezni. 

 
Mérleg: IX. 24. – X. 23.  
A nehézségekkel teli év ellenére dec-
emberben boldogan tekint majd vissza 

az elmúlt időszakra és úgy érzi majd, hogy 
az élet szép függetlenül attól, hogy akad még 
azért megoldandó problémája. 

 
Skorpió: X. 23. – XI. 22. 
A tartós párkapcsolatban élő Skorpió 
csillagjegyűek az egymás iránti szere-

tet újbóli fellángolását és a kapcsolatuk el-
mélyülését élhetik át. Decemberben érdemes min-
den energiáját a karrierje építésébe fektetnie.. 

Nyilas: XI. 23. – XII. 21. 
Az év utolsó hónapjában némi vissza-
esést fog tapasztalni az élet több te-

rületén, pl. a munkahelyi feladatok elvég-
zésébe sem érdemes sok energiát fektetnie. Az is 
elég lesz, ha csak átlagosan teljesít. 

 
Bak: XII. 22. – I. 20. 
Ebben az időszakban a Baknak ele-
gendő ideje lesz az elmélkedésére, és 

az új esztendőre vonatkozó reális célok ki-
tűzésére. Az év utolsó időszakát, a decembert tel-
jes nyugalomban töltheti el. 

 
Vízöntő: I. 21. – II.19. 
Az év vége egy rendkívül stabil idősza-
kot tartogat a Vízöntő számára, ami a 

karrierjére is kihat majd. Azonban fontos, 
hogy ne hagyja, hogy a rövid nappalok és az unal-
masabb dolgok elvegyék a kedvét a munkától. 

 
Halak: II. 20. – III. 20. 
A karácsonyi időszakot harmóniában 
fogja eltölteni a családtagjai körében. 

Ne ücsörögjön a TV előtt, csatornákat vált-
va. Inkább keresse fel barátait, rokonait, család-
tagjait és hallgasson a lelkiismeretére.

Szerencsi Hírek 2023. decemberi horoszkóp

Radnóti Miklós Naptár című versciklusának 
(November) első sorát idézünk. 
VÍZSZINTES: 1. Az idézet első része. 8. A front 
kezdete! 10. Hengerszerű az ilyen edény (két szó). 
12. Korty, bizalmasan. 13. Heveny. 14. Bírósági eljá-
rás. 15. Mirelitmárka (egy ékezet híján város!). 16. 
A múlt idő egyik jele. 18. Magasodik, népiesen. 20. 
New …; USA-beli nagyváros. 22. Erácska. 24. 
Veszprém patakja. 26. Ausztrál énekesnő. 27. Az 
idézet második része. 28. A … herceg; Saint-
Exupéry regénye. 30. A tallium vegyjele. 31. Párizs 
egyik repülőtere. 32. A többitől eltérő. 34. A törté-
nelem a tanítómestere! 35. Iszonyodik, megremeg. 
37. Vakargatással a falról eltávolító. 39. Az illetőt. 
FÜGGŐLEGES: 1. Csavar jelzője. 2. Határozatlan 
névelő. 3. Pázsit. 4. Az igeidők egyike. 5. Saját for-
rásból finanszírozott. 6. A -tat képzőpárja. 7. Belső 
kétség! 8. Halogén elemet tartalmazó ásvány. 9. 
Csúf, rusnya. 11. …-hágó; ennek közelében ered a 
Fekete-Tisza. 17. Orosz-francia írónő, Louis Aragon 
felesége (Elsa; a ROLETTI betűiből). 19. Lyuk a jé-
gen. 21. A mai Skóciában élt ókori nép tagja. 23. 
Csillagkép (Gemini). 25. Kétalakú, idegen szóval. 
29. Az irigység színe. 33. Cérnadarab. 34. Nem elő-
re felvett (tévéadás). 35. Népies nyomatékosító 
szó. 36. A fedezékébe. 38. Agyő, kedves!  

EFEMER

Előző rejtvényünk megfejtése: „Kamra mélyén egér rág, aranylik fenn a faág”. A szerencsés nyertes: Rezsdovics Ferencné. Megfejtőnk 
1 db csokoládé csomagot kap ajándékba. A nyeremény átvehető a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A fenti rejtvény megfejtését 
december 8-ig postázzák címünkre (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) vagy adják le a Szerencsi Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán. A ke-
resztrejtvény helyes megfejtői között 1 db 3.000 forint értékű csokoládécsomagot sorsolunk ki.
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Az online profilunk: https://szerencs.munipolis.hu

Tisztelt Szerencsiek és Ondiak! 
Településünkön is bevezetésre kerül a MUNIPOLIS okos kommunikációs rendszer, aminek köszönhetően a 
jövőben még hatékonyabban tudjuk Önöket tájékoztatni. Iratkozzanak fel a hírfolyamunkra, hogy biztosan 
ne maradjanak le a fontos információkról. Az igényeiket figyelembe véve, e-mail, SMS vagy mobil appliká-
ción keresztül küldünk híreket az Ön részére. A szolgáltatás ingyenes! 
 
Milyen előnyöket biztosít a MUNIPOLIS rendszer? 
• Vészhelyzeti értesítések – áramkimaradás, közelgő viharok, közlekedési információk, balesetek; házaló 

csalók, stb. 
• Helyi hírek és fontos hivatali értesítések – adók, önkormányzati hírek, bejelentések. 
• Meghívók kulturális- és sporteseményekre. 
• Lehetőség online szavazásokban való részvételre. 
• Mobil applikáció hasznos lehetőségekkel. 
• Olvashatja a Szerencsi Híreket kibővített digitális tartalommal. 
 
A regisztráció során ki tudja választani, hogy milyen közlemények 
érdeklik Önt 
(helyi hírek, kulturális-, sportesemények, rendőrségi-, bűnügyi hírek stb.) 
Javasoljuk, hogy a telefonszámát és a lakcímét adja meg, így gyorsan  
tudjuk értesíteni váratlan eseményekről (közműleállás, heves esőzés stb.).  
Adatait a GDPR jogszabálynak megfelelően és biztonságosan tároljuk. 
 
Regisztráció: https://szerencs.munipolis.hu/regisztracio 
 
Személyes regisztrációra is van lehetőség a Szerencsi Polgármesteri Hivatalban 
ügyfélfogadási időben (3900 Szerencs, Rákóczi út 89.) ahol örömmel segítünk 
Önnek. Hívhatja a 06 20 396 7480 telefonszámot, vagy írjon e-mailt 
a munipolis@szerencs.hu címre. Látogassa meg településünk online profilját 
is a MUNIPOLIS felületén, ahol nem csak a legfrissebb híreket, de sok 
más hasznos információt is találhat.


